



## *Issue #5: " Alexander Henderson: Nineteenth-Century Landscape Photographer*

**Stanley G. TRIGGS**

### **RÉSUMÉ**

Alexander Henderson, célèbre photographe canadien du dix-neuvième siècle qui s'était attiré maints éloges pour ses paysages, ses scènes de vie urbaine et d'activités de plein air, ne tarda pas à tomber dans l'oubli lorsqu'il prit sa retraite vers la fin des années 1890. On n'a redécouvert Henderson et ses travaux que tout récemment. L'auteur de cette communication a étudié l'œuvre et la carrière de Henderson, a fait état des récentes découvertes dans ce domaine, du regain d'intérêt pour les travaux de Henderson, du travail archivistique dont les documents Henderson font actuellement l'objet et a fait une évaluation très favorable de l'importance historique de ce photographe.

---

### **ABSTRACT**

Although recognized as a famous nineteenth-century, Canadian photographer of landscapes, urban life, and open-air activities, Alexander Henderson soon fell into obscurity upon his retirement in the late 1890s. Henderson and his works have only recently been rediscovered. The author has studied both Henderson's work and career, has written about recent discoveries in this field, as well as on the recent renewal of interest in Henderson's work. He writes of the archival work presently being done on Henderson's documents and offers a favourable evaluation on the historical importance of this photographer.